
Estudien protegir els pous de la Bisbal dels herbicides

S'ha optat per incrementar l'apor taci� del pou de Fontanilles per diluir-los

Una moci� conjunta de l'oposici� for�ar� un ple per demanar explicacions

Avui es fa un acte informatiu al Mundial

Una font p炭blica en una pla巽a de la Bisbal, sense

aigua, ahir a la tarda Foto: JOAN TRILLAS.

L'empresa Sorea, que subministra l'aigua de boca a la Bisbal

d'Empord� i Forallac, poblacions on s'ha declarat no apta per al

consum hum� davant la pres�ncia d'herbicides, ha iniciat els

treballs per diluir aquestes subst�ncies, segons ha explicat l'alcalde

bisbalenc, Llu�s Sais (ERC). En les �ltimes anal�tiques que va fer

l'empresa es va detectar un exc�s d'herbicides amb uns resultats

de 0,19 micrograms per litre de Diuron i 0,53 de Terbutilazina.

Ara mateix s'estudia quins podrien ser els or�gens de la

contaminaci�; un podria ser la sequera, que evita que aquests

herbicides es dilueixin amb m�s facilitat. De tota manera, ara mateix tamb� s'est� estudiant incrementar el

per�metre de protecci� dels dos pous. Precisament avui est� previst un acte p�blic al Teatre Mundial per informar

la poblaci� de la Bisbal.

Llu�s Sais va explicar ahir que en el moment que es va detectar la pres�ncia dels pesticides a l'aigua es va

comunicar al Depar tament de Sanitat; aquest va voler fer unes segones an�lisis, que van por tar a emetre el ban,

dijous passat, en qu� s'informava la poblaci�: ÒSanitat ens va informar, dijous al mat�, a Girona, amb un

representant del gestor, l'ACA i l'Ajuntament, que l'aigua ha de declarar-se no apta, i immediatament vam fer el

banÓ, destaca Sais.

Entre les solucions que es proposen, i sempre segons l'alcalde, hi ha incrementar la captaci� de la planta de

Fontanilles. En condicions normals, un 75% de la captaci� de l'aigua de boca de la Bisbal i Forallac es pren dels

pous de Castell d'Empord�, i el 25% restant, de la planta de Fontanilles, on est� pactat captar 125 m³/h, quantitat

que ara es vol augmentar.

ÒSanitat i Sorea por taran a terme aquesta setmana anal�tiques en dies diferents per veure com evolucionaÓ,

destaca Sais. ÒCal tenir present que els l�mits que marca la normativa estatal, que �s la que complim, estan molt

per sota dels que marca l'OMS; ho explico per tranquilálitzar la poblaci�, perqu� al Canad� o Austr�lia aquests

nivells serien aptesÓ, destaca Sais.

Cr�tiques

Els tres grups a l'oposici�, Independents per la Bisbal-PSC, CiU i Comprom�s, han demanat un ple extraordinari,

que se celebrar� dijous, en el qual preguntaran per qu� no es van prendre mesures si des del 26 de juliol, segons

va dir l'alcalde en un ple, es tenia coneixement de l'estat de l'aigua. ÒConsiderem molt greu que s'hagi amagat

informaci�, encara que no hi hagu�s perill imminent, i que, si se sabia des d'abans, es fes efectiu dijous passat en

un ban, mal repar tit, i que no s'hagin previst alternativesÓ, destaca el por taveu d'Independents-PSC, ñscar

Aparicio.
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